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Tisztelt Elnök Asszony !

A Házszabály 91 . §-a alapján "Mi lesz a NATURA 2000 rendszer bevezetésével" címmel írásbel i
kérdést kívánok feltenni Gráf József földművelésügyi és vidékfejlesztési miniszternek .

Tisztelt Miniszter Úr!

Magyarország egyedülálló táji, természeti adottságai, természeti tőkéje, védett területeinek nagysága
európai összehasonlításban is kiemelkedő , amely csak akkor óvható meg, ha az agrár és egyéb
környezethasználati rendszereket ezek figyelembevételével alakítjuk át . Ennek jegyében az európai
agrár-, vidék- és környezetpolitika egyre szorosabban összekapcsolódik . Hazánk csatlakozása az
Európai Unióhoz a természetvédelem terén újabb, speciális feladatokat szab, melyek közül a z
agráriumot illetően talán a Natura 2000 hálózat kialakítása jelenti a legnagyobb kihívást . A kijelölt
Natura 2000 területek mintegy 1,96 millió hektárt tesznek ki, mely az ország területének 21%-a . Az
európai ökológiai hálózat magyarországi területein a Natura 2000 hálózat részben a védett természet i
területek már meglévő hálózatára épül (a jelölt területek 37%-a), de eddig még nem védett területek i s
részét képezik . Natura 2000 terület alá tartozik 480.000 ha legelő , 520.000 ha szántó, és valamivel
több mint 770.000 ha erdő terület .

Az EU tagállamaiban a gazdálkodás él őhelyvédelmi szempontú korlátozásával arányos, rendszere s
kifizetés jár azoknak a gazdáknak, akik Natura 2000-es területen gazdálkodnak . Ez az eszköz szerve s
része a rendszer bevezetésének, és a családi gazdaságok, a háztartások bevételeinek rendszeres, el ő re
kiszámítható, biztonságos elemét adja. Ez különösen vonzó szempont lehet olyan körülmények között ,
amikor a mezőgazdasági ráfordítások illetve termékek piacain olyan jelentős bizonytalanságok és
tendenciák jelennek meg, amelyek destabilizálják a gazdaságokat, és amelyeket az elmúlt id őszakban
egyre erőteljesebben érzékelhettünk. Magyarországon ezzel szemben a rendszer bevezetéséhe z
szükséges források egyszerűen nem állnak rendelkezésre. A Natura 2000 rendszerhez kapcsolód ó
folyó kompenzációs kifizetések fedezetét az európai szabályozás (EMVA rendelet) szerint a 2007 -
2013-as időszakra az Új Magyarország Vidékfejlesztési Program (UMVP) 2 .1 .3 . (Natura 2000
kifizetések mezőgazdasági területeken) és a 2 .2 .4 . (Natura 2000 kifizetések erdőterületeken)
támogatási jogcímei keretében kellett volna megteremteni, ez azonban nem történt meg . Ez azért i s
súlyos körülmény, mert az európai támogatási rendszerben egy adott feladatot csak egy jogcímr ől
lehet finanszírozni, és ha oda nem tervezünk forrásokat, úgy az adott feladat megoldásához szüksége s
költségeket nem lehet máshonnan fedezni . Ez a keret a Natura 2000 esetében a tagállamo k
vidékfejlesztési terve, ha tehát itt nem szerepel a megfelel ő jogcímeknél forrásfedezet, úgy a Natura
2000 finanszírozása megoldhatatlan feladatot jelent .

A magyar vidékfejlesztési terv forrásallokációs adatai szerint a 2 .1 .3 . jogcímen 7 évre összesen csupá n
13,6 milliárd Ft áll a Natura 2000 kifizetésekre rendelkezésre, ami az összes vídékfejlesztésí forrásna k
mindössze 0,97 %-a!! Ennél is súlyosabb a 2 .2 .4 . jogcím helyzete, ugyanis a Natura 200 0
erdőterületek kompenzációs kifizetésére egyetlen fillért sem találunk, a tervezett forráskeret 0, azaz
nulla Ft!! Ez a forrásfedezet nemhogy a rendszer többéves finanszírozásának, de puszta elindításának
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költségeit sem fedezi . Mindez azzal fenyeget, hogy – miután Magyarországnak, mint minden E U
tagállamnak kötelezettsége a rendszer bevezetése, ezért anélkül ír el ő a kormány a kijelölt terülteken
gazdasági hátrányt okozó gazdálkodási el ő írásokat és korlátozásokat, hogy ennek ellentételezéseként
kifizetésben részesítené az e területeken gazdálkodókat .

Kérdezem Miniszter Urat :

1. Hogyan és mikor tervezi elindítani a minden EU tagállam számára kötelez ő NATURA 200 0
rendszert a magyar kormány?

2. Honnan lesz a rendszer működtetéséhez szükséges forrásfedezet, ha az ÚMVP ezt ne m
biztosítja?

A válaszát várva, tisztelettel :

dDr. Áng~án József
Fidesz - Magyar Polgári Szövetsé g
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